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Protokół  nr VIII/2015 
z sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 
odbytej w dniu 29 kwietnia  2015 r. 

w sali widowiskowej Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej. 
 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Jerczyński  o godz. 10:02 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych, sołtysów, wójta z pracownikami urzędu, zaproszonych gości, przedstawicieli 
lokalnej prasy oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 
14-stu radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy   - Adam Kopis 
- Sekretarz Gminy                 -  Małgorzata Gąszczak 
- Skarbnik Gminy  -  Alina Brząkała      
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska -                                                                                                    
  Tomasz Jerczyński,  
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – Barbara Kulak 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Aniela Lipińska  
- oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do  
   niniejszego  protokołu. 
 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok, 
2) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania, 
7. Informacja Wójta Gminy o podjętych zarządzeniach w sprawie gospodarowania 

nieruchomościami. 
8. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska     

z Organizacjami Pozarządowymi za rok 2014. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad VIII Sesji Rady Gminy. 

 
Głos zabrał Wójt Gminy, który poprosił o wprowadzenie podpunktu 3 do punktu 6 
uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu 
gospodarki niskoemisyjnej w Gminie Łęka Opatowska. 

 
Wobec braku pytań i uwag poddano pod głosowanie poprawkę do porządku obrad „Za” 

przyjęciem w/w poprawki głosowało 14 – stu radnych jednogłośnie. 
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Nowy porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  z działalności  Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok, 
2) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania, 
3) wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki 

niskoemisyjnej w Gminie Łęka Opatowska. 
7. Informacja Wójta Gminy o podjętych zarządzeniach w sprawie gospodarowania 

nieruchomościami. 
8. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka Opatowska     

z Organizacjami Pozarządowymi za rok 2014. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich  sesjach. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad VIII Sesji Rady Gminy. 

 

W tym momencie o godz. 10.06 na salę posiedzeń wszedł Radny Skotnik.  

Następnie poddano pod głosowanie cały porządek obrad wraz z naniesioną poprawką „Za” 

przyjęciem całego porządku obrad głosowało 15-stu radnych jednogłośnie.   

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 
uprzedniego czytania. Protokół z  VII sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do 
wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu 
lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym 
Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Przewodniczący Rady spytał radnych kto jest za przyjęciem protokołu  
z poprzedniej sesji – „za” przyjęciem protokołu głosowało 15-stu radnych jednogłośnie 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił działania w okresie międzysesyjnym, 
które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 

Zgodnie z paragrafem 38 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres 

od 25.03.2015 r. do 29.04. 2015 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Jako pierwszy głos zabrał w sprawie wystąpienia Wójta Radny Rogalewski, który spytał: „Jak 

to możliwe że na ćwiczeniach jednostek straży pożarnej na Dobrym Gościu pękło tak dużo 

węży strażackich. To znaczy że te jednostki nie miały odpowiedniego sprzętu strażackiego i 

nie były gotowe do działań ratowniczo-gaśniczych. Poprosił o wyjaśnienie”.  

Wójty Gminy odpowiedział: „iż w miesiącu maju tak jak to było dotychczas, tematem sesji 

będzie: -Bezpieczeństwo publiczne oraz ochrona przeciwpożarowa, będą obecne osoby 

odpowiedzialne za sprawy ochotniczych straży pożarnych i wtedy będzie możliwość 

wspólnego wyjaśnienia sprawy”.  

 Wobec braku pytań co do wystąpienia Wójta, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł  

do następnego punktu porządku obrad.  

 
Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

W tym punkcie obrad radni rozpatrzyli następujące projekty uchwał: 

1) Nr VIII/25/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 
2015 rok  
  
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która omówiła zmiany budżetu Gminy Łęka Opatowska, które 

stanowią załącznik do niniejszego protokołu.   

 

Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który spytał odnośnie dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych skąd bierze się dotacja i czemu te drogi są remontowane właśnie pod takim hasłem? 

Wójt Gminy odpowiedział: „Iż jak tylko pamięta ten zapis dróg dojazdowych do gruntów 

rolnych już funkcjonuje od około 10-ciu lat i na bazie tego gmina wnioskuje co roku  

o określone dofinansowanie do Wojewody do tych dróg, które są ujęte w obrębach 

geodezyjnych określonych w uchwale Rady Gminy o które w poprzedniej kadencji toczyła się 

walka”.  

 

Jako kolejny głos zabrał Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu, który przedstawił 

pozytywną opinię z ostatniego posiedzenia komisji w sprawie w/w uchwały. 

 
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VIII/25/2015 w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2015 rok  
 
2) Nr VIII/26/2015 w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 
do przyznania nieodpłatnej pomocy w zakresie dożywiania.   

 
Głos zabrała Kierownik GOPS –  Aniela Lipińska, która powiedziała: „Iż projekt uchwały 
zakłada podwyższenie kryterium uprawniającego do zasiłku celowego na zakup posiłku lub 
żywności do wysokości 150% kryterium określonego w ustawie o pomocy społecznej, czyli 
do poziomu wskazanego w Wieloletnim programie wsparcia finansowego gmin w zakresie 
dożywiania „pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 wprowadzonym 
uchwałą Nr 221 Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013r. 
W myśl programu rządowego „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2012 

wsparciem w zakresie dożywiania mogą zostać objęte osoby spełniające warunki  

do otrzymania pomocy wskazane w ustawie o pomocy społecznej, jeżeli dochód nie 

przekracza 150% kryterium określonego w art.8 ustawy o pomocy społecznej, tj. 813,00zł  
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w przypadku osoby samotnie gospodarującej i 684,00zł na osobę w przypadku 

gospodarstwa wieloosobowego.  Ponieważ sama uchwała Rady Ministrów nie może 

stanowić podstawy do wydawania decyzji w sprawach dotyczących dożywiania, Ministerstwo 

Pracy i Polityki Społecznej  zaleciło by gminy, zainteresowane przystąpieniem do programu 

rządowego podejmowały uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności w oparciu o 

ustawę o pomocy społecznej. Podjęcie takiej uchwały umożliwi bowiem obejmowanie 

pomocą finansową (zasiłkami celowymi) na zakup żywności grupę adresatów adekwatną  

do wskazywanej w progami rządowym, przy jednoczesnym wsparciu ( dotacji) tego zadania.  

Dotychczasowa uchwała Rady Gminy Łęka Opatowska Nr XLV/208/2014 z dnia 29 stycznia 

2014r. traci moc gdyż  występowały wątpliwości interpretacyjne. 

Dodatkowo Kierownik GOPS poinformowała, iż przekazała do zapoznania przewodniczącym 

komisji stałych Rady Gminy informację „Ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2014 dla 

Gminy Łęka Opatowska” w razie pytań i wątpliwości proszę o kontakt.   

Jako kolejna głos zabrała Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu –  

K. Krzymińska, która wyraziła pozytywną opinię w sprawie w/w uchwały. 

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VIII/26/2015 w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnej 
pomocy w zakresie dożywiania.   
 
3) Nr VIII/27/2015 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania 
Planu gospodarki niskoemisyjnej w Gminie Łęka Opatowska.   

 
Głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział, iż dzisiaj tylko wyrażamy zgodę na ewentualne 
opracowanie takiego planu co w przyszłości będzie potrzebne do starania się o różnego 
rodzaju dofinansowanie. 
Następnie odczytał uzasadnienie do w/w uchwały: 

„Gmina Łęka Opatowska nie posiada Planu gospodarki niskoemisyjnej – dokumentu 

strategicznego, który ma się przyczynić do osiągnięcia celów określonych w pakiecie 

klimatyczno-energetycznym do roku 2020 (przyjętym przez Unię Europejską w 2009 r.), tj.: 

1) redukcji emisji gazów cieplarnianych, 

2) zwiększenia udziału energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych, 

3) redukcji zużycia energii finalnej, co ma zostać zrealizowane poprzez podniesienie 
efektywności energetycznej, a także do poprawy jakości powietrza. 

Plan gospodarki niskoemisyjnej jest dokumentem strategicznym, który koncentruje się na 
podniesieniu efektywności energetycznej, zwiększeniu wykorzystania odnawialnych źródeł 
energii oraz redukcji emisji gazów cieplarnianych. Istotą Planu jest zapewnienie korzyści 
ekonomicznych, społecznych i środowiskowych, zgodnie z zasadą zrównoważonego 
rozwoju, płynących z działań zmniejszających emisje gazów cieplarnianych, osiąganych 
m.in. poprzez wzrost innowacyjności i wdrożenie nowych technologii, zmniejszenie 
energochłonności, a w konsekwencji sprzyjających wzrostowi konkurencyjności gospodarki. 

Działania obejmujące redukcję gazów cieplarnianych, podnoszenie efektywności 
energetycznej oraz zwiększanie udziału energii pochodzącej z odnawialnych źródeł energii 
mogą być finansowane m.in. z: budżetu państwa, Narodowego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
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Gospodarki Wodnej, funduszy europejskich na lata 2014-2020 (np. POIŚ, PROW, WRPO), 
funduszy Europejskiego Obszaru Gospodarczego, pomocy udzielanej przez państwa 
członkowskie EFTA. Warunkiem/warunkiem preferencyjnym w procesie pozyskiwania ww. 
środków finansowych będzie posiadanie przez gminę Planu gospodarki niskoemisyjnej. Jego 
brak może wykluczyć jednostkę samorządu terytorialnego z możliwości ubiegania się o 
dofinansowanie zewnętrzne lub zmniejszyć szansę na pozyskanie środków dla inwestycji z 
zakresu, np.: termomodernizacji obiektów użyteczności publicznej, zastosowania paneli 
fotowoltaicznych, kolektorów słonecznych, pomp ciepła, małych elektrowni wiatrowych, 
wymiany przestarzałych kotłów oraz zwiększania liczby instytucji/gospodarstw 
korzystających z odnawialnych źródeł energii. 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu ogłosił nabór 
wniosków o udzielenie pomocy finansowej na przedsięwzięcia związane z opracowaniem 
planów gospodarki niskoemisyjnej. W ramach naboru jednostki samorządu terytorialnego, 
realizujące przedsięwzięcia na ternie Województwa Wielkopolskiego i nie posiadającego 
przedmiotowego Planu, mogą pozyskać dofinansowanie do 60% wydatków kwalifikowanych 
na opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej dla gminy wraz ze stworzeniem w gminie 
bazy danych pozwalającej na ocenę gospodarki energią w gminie oraz w jej poszczególnych 
sektorach i obiektach oraz inwentaryzację emisji gazów cieplarnianych, a także 
przeprowadzenie strategicznej oceny oddziaływania na środowisko. Niezbędnym 
załącznikiem do wniosku o dofinansowanie opracowania planu gospodarki niskoemisyjnej 
jest Uchwała Rady Gminy Łęka Opatowska w sprawie wyrażenia woli przystąpieniu do 
opracowania i wdrażania planu gospodarki niskoemisyjnej”. 

 
 Jako kolejny głos zabrał Radny Adamski, który spytał: „Czy przyjmując ten plan zyskamy 
coś z zewnątrz czy to z województwa czy z kraju?”  
 
Wójt Gminy odpowiedział, iż dzisiaj tylko wyrażamy zgodę na ewentualne opracowanie 
takiego planu, który w przyszłości będzie potrzebny do starania się o różnego rodzaju środki.  
 
 Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 15-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 15 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr VIII/27/2015 w sprawie wyrażenia 
woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej w 
Gminie Łęka Opatowska.   
 
Ad.7.  Informacja Wójta Gminy o podjętych zarządzeniach w sprawie gospodarowania 
nieruchomościami. 
 
Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił informację o podjętych zarządzeniach w sprawie 
gospodarowania nieruchomościami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
 
Ad. 8. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka 
Opatowska  z Organizacjami Pozarządowymi za rok 2014. 
 
 Głos zabrał pracownik Urzędu Gminy Łęka Opatowska – Pani Renata Kaczmarzyk która 
przedstawiła  sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy Gminy Łęka 
Opatowska  z Organizacjami Pozarządowymi za rok 2014, które stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu.  
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Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, iż na jego ręce wpłynęła jedna interpelacja od Radnego 
Markiewicza w sprawie naprawienia zapadniętych studzienek kanalizacyjnych na ulicy Żabiej 
w Siemianicach. 

Ad. 10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

Z powodu braku interpelacji nie było żadnych odpowiedzi na interpelacje.  

Ad. 11. Wolne wnioski i informacje 

Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który poinformował o możliwości uczestniczenia  
w przeddzień uroczystości Święta Narodowego - uchwalenia Konstytucji 3 maja w dniu 2 
maja br. o godz. 10-ej będą składane wspólnie wieńce i znicze najpierw przy Szkole 
Podstawowej w Łęce Opatowskiej później  na cmentarzu w Opatowie a na końcu przy 
Kościele Parafialnym w Siemianicach.    

Następnie poinformował, iż 1 maja br. rodzice dzieci ze Szkoły Podstawowej w Siemianicach 
przy współpracy Ludowego Klubu Sportowego „Wielkopolanin” Siemianice zapraszają na 
Turniej Rodzinny na boisku Orlik lub w razie niepogody na sali. 

 Idąc dalej zaprosił w imieniu Koła Gospodyń Wiejskich z Łęki Opatowskiej na majówkę, 
która odbędzie się w dniu 2 maja br. na boisku koło Rządcówki lub w razie niepogody na sali 
OSP w Łęce Opatowskiej.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Rogalewski, który spytał o wycinkę drzew na ulicy Akacjowej. 

Wójt Gminy odpowiedział: „Iż cały czas ta pielęgnacja trwa, otrzymujemy na bieżąco zgody 
właścicieli . Nie wiadomo czy się zmieścimy w terminach. Być może trzeba będzie do tematu 
wrócić dopiero jesienią. Część drzew zaczyna już kwitnąć”.  

Następnie głos zabrała Sołtys wsi Siemianice - P. Skotnik, która zgłosiła, że w Siemianicach 
między ulicą Żabią a ulicą Szembeków znajduje się mocno zapchany przepust. Prosiła o 
wyczyszczenie bo przy większych opadach deszczu może być problem oraz podziękowała 
za przycinkę drzew na terenie sołectwa.  

Idąc dalej Radny Skotnik również podziękował w imieniu mieszkańców Marianki Siemieńskiej 
za przycinkę drzew.  

Jako kolejna głos zabrała Sołtys wsi Szalonka, która poprosiła o naprawienie ubytków  
w nawierzchni asfaltowej w Szalonce.  

Następnie głos zabrał Radny Markiewicz, który zwrócił uwagę, iż przepust, o którym mówiła 
wcześniej Sołtys Siemianic, był wcześniej na sesji zgłaszany i sprawdzany, obecnie sprawa 
jest w trakcie realizacji.    

Idąc dalej głos zabrał Wójt Gminy, który powiedział: „Iż też dziękuję za wnioski i zgłoszenia  
bo to jest nasza wspólna sprawa – kwestia poprawy codzienności życia”. Następnie 
poinformował o tym, że trwa realizacja funduszu sołeckiego, w Zmyślonej Słupskiej już prace 
zakończono pozostałe wioski będą załatwione najpóźniej w miesiącu październiku.  
Z Sołtysami przyjęto pewny regulamin skorzystania ze środków budżetowych i stopniowego 
wydatkowania.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Zalewski, który zgłosił ubytek w nawierzchni asfaltowej oraz 
zapadający się chodnik na krzyżówce na drodze powiatowej z Łęki Opatowskiej do Rakowa.  

Następnie głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 
Środowiska - Tomasz Jerczyński, który poinformował o obwieszczeniu Starosty Kępińskiego 
o możliwości składania wniosków na dofinansowanie zdjęcia i utylizacji azbestu.  
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Informacje również będą rozesłane przez bramkę SMS do zgłoszonych w bazie 
mieszkańców gminy. Wnioski można pobierać ze strony internetowej lub w Urzędzie Gminy.  
 
Idąc dalej głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który przypomniał radnym o kończącym 
się terminie składania oświadczeń majątkowych.   
 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku 
obrad.  

Ad.12. Zakończenie obrad VIII Sesji Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Michał Jerczyński o godz. 11:31 zamknął 
obrady VIII sesji Rady Gminy Łęka Opatowska. 

 

Protokółowała:        Przewodniczący Rady 

/-/Renata Woźnica                     /-/Michał Jerczyński 

 


